
 

 

Ekstraordinær generalforsamling 

 

Torsdag den 8’ maj klokken 19:00 

Sted: Klubhuset, Dyvig Bådelaug 

Referat v. Kent Münch 

 

Antal fremmødte: 27 

Antal fuldmagter: 14 

I alt: 41. 

 

1. Valg af dirigent 

John Jørgensen blev valgt. 

Den ekstraordinære generalforsamling var indkaldt med 4 ugers varsel og offentliggjort på 

hjemmesiden og ved opslag i klubhuset, som bestemt i vedtægterne. Den var dermed 

beslutningsdygtig.  

 

2. Vedtægtsændring/tilføjelse til §11 Bestyrelsen: 

Medlemmerne i bestyrelsen modtager en skattefri godtgørelse til dækning af udgifter som telefon, 

internet forbrug, kontorartikler, møder, kørsel og andre udgifter der opstår i forbindelse med 

ulønnet bestyrelsesarbejde, med henvisning til Ligningslovens § 7M stk.1 

Brian begrundede forslaget: 

Hidtidig praksis for honorering af bestyrelsesmedlemmer til dækning af udgifter i forbindelse med 

bestyrelsesarbejdet har været pladsleje frihed. 

At være bestyrelsesmedlem er meget mere end 9-11 bestyrelsesmøder om året. Ud over disse 

som også skal forberedes, bruger vi meget tid på at behandle store som små ting. Vi ringer rundt 

til organisationer andre klubber, ringer til hinanden, sender e-mails og mødes tit på havnen eller i 

klubhuset for at få ordnet et opgave eller en udfordring.  

Udover alt den interne kommunikation i bestyrelsen er der også myndigheds kontakt, både 

elektronisk og fysisk ved fremmøde.  



Skal der laves noget praktisk, skal der som regel købes træ, maling, vandhaner eller hvad der nu 

skal bruges af materialer. Disse ting bliver ofte hentet og indkøbt af bestyrelsesmedlemmerne. 

Når der skal laves noget på havnen, møder stort set hele bestyrelsen op hver gang. 

Hvorfor nævner jeg alt det? Det gør jeg fordi, udover vi selvfølgelig godt kan lide at arbejde med 

drift og udvikling af vores skønne bådelaug, så er der nogle velmenende der tidligere har vedtaget 

at for at udføre et stykke arbejde i vores bestyrelse skal det i det mindste belønnes med at 

medlemmerne af bestyrelsen har fri pladsleje. 

Denne praksis er utidssvarende og derfor foreslår vi en vedtægtsændring som vil gøre at 

bestyrelsesmedlemmerne får det, som hedder et:  

”Skattefrit vederlag for ulønnet arbejde i bestyrelser til dækning af udgifter som telefon, internet 

forbrug, kontorartikler, møder og andre udgifter der opstår i forbindelse med ulønnet 

bestyrelsesarbejde, med henvisning til Skattelovens bekendtgørelse nr.1185 paragraf 3 og 

paragraf 4 som hører under ligningslovens paragraf 7M stk.1” 

Denne praksis er udtænkt af politikerne og ligger under ligningsloven hvor den indeksreguleres 

jævnligt. Den er lavet både af hensyn til hvad der kan accepteres som værende udokumenterede 

udgifter, men også for at styrke foreningers muligheder for at have nogle bestyrelser som vil 

udføre et stykke frivilligt arbejde. 

Når bestyrelsesmedlemmerne fremadrettet forhåbentligt vil få denne godtgørelse til dækning af 

vores udgifter, vil alle bestyrelsesmedlemmer betale pladsleje af deres bådpladser. 

På den måde vil det i virkeligheden være omkostningsneutralt for Bådelauget. 

Alternativet til at der ikke vil blive udbetalt et skattefrit vederlag, vil være at vi skal til at have 

godtgørelse for alle de udgifter vi har i forbindelse med vores bestyrelsesarbejde efter statens 

takster. Hvilket i praksis vil betyde en masse mere arbejde med dokumentation og registrering for 

hver enkelt, som kunne gøre at der fremadrettet vil være svært at besætte bestyrelsesposterne. 

 

Spørgsmål fra salen: 

Leif Møller: Er det et krav fra vores revisor? 

Poul Erik svarer at han har rådført sig med klubbens revisionsfirma, EY revision, som anbefalede 

denne løsning. Poul Erik har også talt med en anden revisor, for at få en second opinion, hun sagde 

det samme. 

Jan spørger om det vil være udgiftsneutralt for foreningen? 

Brian svarer at det er det. Samtidigt vil det være en mere retfærdig løsning, hvor alle 

bestyrelsesmedlemmer får samme kompensation. Medlemmer uden båd har således intet 

modtaget. 

 

Herefter går vi over til afstemningen. 

Alle stemmer for, og vedtægtsændringen blev dermed vedtaget. 

 

 



Dato: 11-05-2025 

 

                 
____________________________________                       _____________________________ 

Kent Münch (Referent)                                                              John Jørgensen (Ordstyrer) 

 


